

## Kerelevanan Perubatan Tradisional Melayu dalam Konteks Singapura Moden



### **Humairah bte Zainal**

Pensyarah Sambilan  
Universiti Institut Pengurusan Singapura (UniSIM)

**Tarikh:** Rabu, 27 Februari 2013  
**Masa:** 10.45pg - 12.15tgh  
**Tempat:** NIE3-03-39 (ALC Journal Room)  
Institut Pendidikan Nasional, NTU

### **Abstrak**

Kajian telah membuktikan kepentingan Perubatan Biomedikal (PB) dalam menawarkan rawatan bagi pelbagai jenis penyakit. Namun, sejak perkembangan industri pelancongan yang menawarkan khidmat kesihatan baru-baru ini, Perubatan Alternatif (PA), termasuk Perubatan Tradisional Melayu (PTM) telah mendapat perhatian umum. Sehubungan dengan itu, kajian ini bertujuan menganalisa peranan dan kerelevanan PTM dalam konteks Singapura moden menerusi perspektif teori modernisasi. Dalam pada itu, ia memeriksa sama ada PTM akan terus memainkan peranan yang penting dalam sebuah negara yang sedang pesat membangun. Selain itu, ia juga bertujuan untuk memperkayakan korpus kajian mengenai PTM di Singapura. Instrumen kajian ialah temu bual bersama 10 pengamal PTM dan kaji selidik ke atas 100 orang penduduk Melayu di Singapura yang dipilih secara rambang. Data dianalisa dengan menggunakan kaedah statistik peratusan dan sisihan piawai untuk menunjukkan latar belakang responden kajian dan keberkesanan PTM. Dengan memberi tumpuan kepada bagaimana proses pemodenan telah menjejaskan amalan-amalan PTM serta sikap dan tanggapan orang Melayu terhadap jenis perubatan ini, hasil kajian ini menunjukkan bahawa PTM masih memainkan peranan yang signifikan dalam melestarikan budaya Melayu di Singapura dalam zaman moden ini.

### **Biodata:**

Cik Humairah bte Zainal berjawat sebagai Pensyarah di Jabatan Bahasa dan Kesusasteraan Melayu Universiti Institut Pengurusan Singapura (UniSIM) dan Pembantu Penyelidik (Research Assistant) sambilan di bawah naungan Universiti Macquarie di New South Wales, Australia. Beliau memperoleh ijazah Sarjana dalam Pengajian Asia Tenggara dari Universiti Nasional Singapura (NUS) dan Universiti Nasional Australia (ANU) di bawah Program Gabungan Sarjana (Joint Degree Programme). Bidang kajian yang diminati beliau ialah amalan perubatan masyarakat Melayu, perfileman Melayu dan aspek kebudayaan lain.



**Dipersilakan hadir!**



Untuk keterangan lanjut, sila hubungi Konvenor Siri Seminar Jalinan Budi, Dr Mukhlis Abu Bakar  
([mukhlis.abubakar@nie.edu.sg](mailto:mukhlis.abubakar@nie.edu.sg)).